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IZVEŠTAJ O RADU PROFILSKOG ODBORA  
DIJETETIČARA-NUTRICIONISTA U 2009.GOD. 

 
 Rad profilskog odbora dijetetičara-nutricionista se svodi na 
postavljanju jednog pitanja na koje iz Ministarstva zdravlja nismo dobili 
odgovor, a to je:  

Kako će se rešiti status nutricionista-dijetetičara kojih ima preko 

sedamdeset što rade u zdravstvenim ustanovama i imaju položen stručni 

ispit pred komisijom Ministarstva zdravlja? 

 Problem je nastao pri upisu u registar, jer su stručnjaci stekli zvanje 
na Višoj pedagoškoj školi koja je bila jedina akreditovana u Jugoslaviji, a 
kasnije republici Srbiji za školovanje takvog kadra. Njihovi zahtevi su 
odbijeni od upisa u Komoru zdravstvenih radnika i čeka se uputsvo stručne 
službe za dalji postupak, tj. Tumačenje relevantne institucije. 
 Radna grupa se sastala sa šefom odseka i timom profesora strukovnih 
nutricionista-dijetetičara Visoke zdravstvene škole strukovnih studija u 
Beogradu, koji daju dopis i predlog Komori  zdravstvenih radnika Srbije 
da izjednači status članstva Viših nutricionista-dijetetičara sa završenom 
VP odsek ishrana, a koji rade u zdravstvu, sa statusom ostalih stručnjaka 
ove oblasti. 
 Profilski odbor je uputio pismo ministru prosvete G-dinu Žarku 
Obradoviću početkom godine na koje dobija odgovor 12.02.2009.god. da 
prava i obaveze lica zaposlenih u zdravstvenim ustanovama nisu ureñena 
propisima u oblasti obrazovanja, te ovo ministrastvo nije nadležno za 
davanje traženog  mišljenja već Ministrastvo zdravlja. Nikada nije 
postojalo paralelno školovanje VND, samo se menjao naziv škole i 
obrazovni kadar je ostao da predaje na ovom smeru. Nastavni planovi i 
programi su se minimalno menjali kao i na drugim Visokoobrazovnim 
institucijama. 
 U maju mesecu svi predmeti su kompletirani i predati centrali da se 
upute Ministarstvu zdravlja. Odgovora do sada nema. 
 Na Zlatiboru u okviru susreta održan je okrugli sto. U cilju daljeg 
napredovanja struke dat je predlog za pravljenje jedinstvenog vodiča sa 
dijetetskim shemama, koji će biti uniformni na celoj teritoriji države. Tim 



povodom formirana je radna grupa za izradu vodiča i jedinstvenog 
normativa. 
 Da bi funkcionisala i unapredila se služba za ishranu i dijetetiku, 
neophodno je pored informatike osamostaljenje (izdvajanje iz tehničke 
službe). Dijetetičari-nutricionisti daju najveći doprinos unapreñenju 
bolničke ishrane i moraju imati svoju samostalnost kao zdravstveni 
radnici, jer time se postiže stručni efekat. 
 Nadzorni odbor je dobio rešenja i čeka instrukcije od strane komore 
za početak rada. 
 U julu profilski odbor je izradio predlog plana za obavljanje 
pripravničkog staža dijetetičara-nutricionista i povodom toga, u oktobru, u 
užem sastavu učestvovao u raspravi. 
Nakon rasprave poslate su izmene i dopune centrali, gde u obrazloženju 
stoji: 
 Reformom školstva struka je menjala naziv u diplomi, ali u suštini 
stručnjaci rade na istim poslovima i radnim zadacima i imaju isti stepen 
stručne spreme (viši odnosno visoki). Samim tim pripravnički staž bi 
trebao biti identičan za sve, a dalje usavršavanje i napredovanje bi 
omogućilo svakom pojedincu da se iskaže kroz obnovu licence. 
 Dajemo predlog Komori da podzakonskim aktima donese odluku i 
upiše u registar Komore sve više nutricioniste-dijetetičare, dijetetičare-
nutricioniste i strukovne nutricioniste dijetetičare, kako bi profilski odbor 
mogao da funkcioniše. 
 
 Predstoju u decembru još jedan sastanak! 
 
 
 
 
Kikinda, 27.11.2009. 
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